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Abstract : The purpose of this article is to emphasize a number of accounting specificities
regarding balance sheet of commercial banks. Firstly, a quick presentation of the main provisions of
the Banking Financial Accounting System on the subject, highlights the singular characteristics of
the bank balance sheet. Secondly, a study of the PNB Paribas bank (Algeria), shows specificities of
presentation and evaluation on its balance sheet. These accounting features, which are essentially an
inverted and asymmetrical classification of assets and liabilities, the multiplicity of accruals and
deferrals related to banking activity, and the existence of adapted valuation rules and principles, are
justified by the role assigned to the banking institution in the national economy, as well as by
various constraints imposed by the supervisory bodies

Keywords: bank's balance sheet¢ Banking Financial Accounting System¢ banking accounting
specificities.

Jel Classification Codes:M41; G21

Résumé:

L'objet de cet article est de mettre en évidence un certain nombre de spécificités comptables
au niveau du bilan des banques commerciales. En premier lieu, une présentation succincte des
principales dispositions du Systeme Comptable Bancaire, reprends les caractéristiques singuliéres
du bilan bancaire. En second lieu, une étude de la banque PNB Paribas (Algérie), montre des
spécificités de presentation et d'évaluation de son bilan. Ces particularités comptables, que sont
essentiellement: une classification inversée et asymétrique des actifs et des passifs, une multiplicité
de comptes de régularisations propres a l'activité bancaire et I'existence de régles et de principes
d'évaluation adaptés, sont justifiées par le réle assigné a l'institution bancaire dans I'économie
nationale, ainsi que par diverses contraintes imposées par les autorités de tutelle.

Mots clés : bilan de la banque; systtme comptable bancaire; spécificités de la comptabilité
bancaire.
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